

16.12.2021

Siaran Media

PULAU PINANG PULIHARA BATU BERSEJARAH

- **Batu berusia 152 tahun itu menandakan sempadan sejarah antara Pulau Pinang dan Kedah.**

PULAU PINANG, Khamis, 16.12.2021: Kerajaan Negeri Pulau Pinang akan memulihara dan melindungi batu penanda sempadan di Pinang Tunggal, Seberang Perai, sebagai peninggalan berharga.

Batu ini tidak diketahui ramai orang. Namun begitu, kewujudannya menjadi peringatan kepada peristiwa yang membawa kepada pembentukan Malaysia sebagai sebuah negara dan Pulau Pinang sebagai salah satu negeri komponennya.

Ketua Menteri Pulau Pinang YAB Tuan Chow Kon Yeow dan TYT Tuan Raschada Jiwalai, Konsul Jeneral Konsulat Jeneral Diraja Thai, Pulau Pinang melawat Pinang Tunggal untuk meninjau batu itu petang semalam. Mereka diiringi oleh Timbalan Ketua Menteri 1, Dato' Ir. Hj. Ahmad Zakiyuddin bin Abdul Rahman Timbalan Ketua Menteri II, Prof Dr P. Ramasamy, Datuk Bandar Majlis Bandaraya Seberang Perai, Datuk Rozali Mohamud dan Ketua Pegawai Eksekutif PBAPP dan PBA Holdings Bhd, Dato' Ir. Jaseni Maidinsa.

Tulisan pada batu itu berbunyi: "Sempadan Inggeris dan Siam" dalam bahasa Inggeris, Thai dan Jawi. Ia dipercayai telah diwujudkan oleh British pada tahun 1869, berikutan perjanjian "menghormati Kedah antara Britain dan Siam."*

Pada masa itu, Pulau Pinang dikenali sebagai "Negeri-negeri Selat" British manakala Kedah berada di bawah pengaruh Kerajaan Siam.

Selain mentakrifkan sempadan sejarah, batu itu boleh dianggap sebagai penanda penting dalam sejarah Pulau Pinang dan Malaysia. Berikut ialah ringkasan kronologi peristiwa, selepas 1869**:

- 10.3.1909: Kerajaan Siam menandatangani “Perjanjian Inggeris-Siam 1909” dengan Great Britain di Bangkok, memindahkan kepada Kerajaan British “semua hak kedaulatan***, perlindungan, pentadbiran dan kawalan apa sahaja yang mereka miliki ke atas negeri-negeri Kelantan, Terengganu, Kedah, Perlis, dan pulau-pulau yang berdekatan.”

Pada asasnya, perjanjian 1909 mewujudkan sempadan Malaysia-Thailand moden.

- 1.2.1948: Persekutuan Tanah Melayu telah dibentuk, dengan 9 negeri Melayu dan 2 Negeri-Negeri Selat British (Pulau Pinang dan Melaka), semuanya disebut secara individu.
- 31.8.1957: Persekutuan Tanah Melayu memperoleh kemerdekaan daripada Kerajaan British.
- 16.9.1963: Tanah Melayu yang merdeka bersatu dengan Tanah Jajahan Mahkota British di Borneo Utara (Sabah), Sarawak dan Singapura untuk membentuk “Malaysia”.
- 9.8.1965: Singapura berpisah daripada Malaysia untuk menjadi sebuah negara yang merdeka dan berdaulat****.

Perkara 1.2 dalam Bahagian 1 Perlembagaan Persekutuan Malaysia***** menyatakan yang berikut: “Negeri-negeri Persekutuan ialah Johor, Kedah, Kelantan, Melaka, Negeri Sembilan, Pahang, Pulau Pinang, Perak, Perlis, Sabah, Sarawak, Selangor dan Terengganu.”

Jelas sekali, status Pulau Pinang sebagai sebuah negeri tersendiri di Malaysia bukan sahaja termaktub dalam Perlembagaan Persekutuan; ia telah ditetapkan dalam batu sejak 1869 berhampiran Sungai Muda di Pinang Tunggal. Dengan ini, batu penanda sempadan 1869 akan dipelihara dan dilindungi untuk mengingatkan semua rakyat Pulau Pinang tentang realiti dan fakta di sebalik sejarah negeri asal mereka.

* Oxford Public International Law

<https://opil.ouplaw.com/view/10.1093/law:ohf/law-ohf-139-CTS-191.regGroup.1/law-ohf-139-CTS-191>

** Wikipedia: “1909 Anglo-Siam Treaty”, “Federation of Malaya”, “Malaysia”.

*** <https://dictionary.cambridge.org/dictionary/english/suzerainty>



PBA

Perbadanan Bekalan Air
Pulau Pinang Sdn Bhd
199901001061 (475961-X)

Memenuhi segala keperluan bekalan air anda

Meeting all your water supply needs

**** Singapore Infopedia

https://eresources.nlb.gov.sg/infopedia/articles/SIP_2020-08-03_151233.html

***** Judicial Appointments Commission

https://www.jac.gov.my/spk/images/stories/10_akta/perlembagaan_persekutuan/federal_constitution.pdf

Dikeluarkan oleh : Syarifah Nasywa bt Syed Feisal Barakbah
Unit Komunikasi Korporat
Email : syarifah@pba.com.my